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Per „Anykštą“ galite pasveikinti savo 
artimuosius vestuvių, jubiliejų 

ar kitomis progomis.

Sveikinimo kaina – 50 eurų.
Sveikinimai priimami „Anykštos“ redakcijoje – Vilniaus g. 29, 

Anykščiai. Tel.: (8 381) 59 458; 8 686 33 036.
 El. p. reklama@anyksta.lt

Jūsų sveikinimas gali būti matomas ir anyksta.lt skaitytojams.

Nedarbas. Naujausi Užim-
tumo tarnybos duomenys rodo, 
kad Anykščių rajone auga nedar-
bas. Vasario 1 dieną Anykščių 
rajone registruoti 1 tūkst. 569 be-
darbiai. Per sausio mėnesį rajone 
registruoti 177 nauji bedarbiai, 
nedarbas šoktelėjo nuo 11,2 iki 
11,4 proc.

Nedarbingumas. Anykščių 
rajono savivaldybė skelbia, kad 
šią savaitę Anykščių rajono mero 
pavaduotoja Audronė Savickienė 
bus nedarbinga. Praėjusią savaitę 
savivaldybė taip pat skelbė apie 
A. Savickienės nedarbingumą.

Problemos. Anykščių vai-
kų lopšelis-darželis „Žilvitis“ 
strateginiame 2025–2029 metų 
plane įvardijo įstaigos silpnybes 
ir grėsmes. Įstaigos direktorė 
Virginija Padūmienė plane tarp 
silpnybių mini dideles pastato 
šildymo sąnaudas, taip pat vaikų 
pavėžėjimo problemą – esą dėl 
to maža galimybė plėsti ugdymo 
aplinkas už mokyklos ribų. Tarp 
grėsmių paminėtas šeimos pasy-
vumas, ignoravimas, sprendžiant 
probleminius vaiko ugdymo pa-
žangos klausimus.

Pirkinys. A. Baranausko ir A. 
Vienuolio-Žukausko memoria-
linis muziejus paskelbė viešąjį 
pirkimą virtualios realybės „Visa 
prapuolę“ ir audiovizualinių poty-
rių erdvės (filmo) „Ar miške aš čia 
stoviu, ar danguj, ar rojuj?!“ pas-
laugoms pirkti. Šiuose kūriniuo-
se bus pristatoma A. Baranausko 
poema „Anykščių šilelis“.

Mišios. Vasario 15 dieną (šeš-
tadienį), 11 val. Inkūnų parapijos 
bažnyčioje bus aukojamos Šv. 
Mišios (jei gamtos sąlygos leis). 
Melsis tikinčiųjų intencijomis, 
mišiose prašys palaimos parapi-
jai ir Lietuvai.

Tarp geriausių Lietuvos ūkininkų – 
trys anykštėnai Sigita PIVORIENĖ

sigita.p@anyksta.lt

Vasario 7-ąją Anykščių Kultūros centre vyko renginys „Metų ūkis 2024“, kurio metu buvo apdovanoti 105 geriausi Lie-
tuvos ūkiai iš 35 savivaldybių, trys iš jų – anykštėnų.

Renginyje dalyvavo Ministras Pirmininkas Gintautas Paluckas, Žemės ūkio ministras Ignas Hofmanas,  Lietuvos ūki-
ninkų sąjungos pirmininkas Raimundas Juknevičius.

Vieni geriausių 2024 metų ūkininkų Lietuvoje – ir anykštėnai Dovilė ir Raimondas Balsiai, Daiva ir Vytautas Abraškevi-
čiai bei Alvyra ir Laimutis Žiliai.      

Atskleistas „triukas“, kaip galima išvengti 
paslaugų kainų didinimo

Robertas AlEkSIEjūNAS
robertas.a@anyksta.lt

Vasario 7 dieną, penk-
tadienį, sušauktas 28-asis 
Anykščių rajono tarybos 
posėdis. 

Penkių sprendimo projek-
tų priėmimas ir diskusijos 
šiame posėdyje užtruko vos 
19 minučių.

Visiems pateiktiems sprendimų projektams Taryba pritarė vienbalsiai.

Savivaldybė 
ketina skolintis 
daugiau nei 5 
milijonus eurų

Keista 
komunikacija...

Nenori, kad 
Svėdasų krašto 
muziejus taptų 
Anykščių 
muziejaus dalimi 

„Žiurkių“ 
lengvai 
nepagausi 
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Temidės svarstyklės

spektras

Koalicija. Valdančioji centro 
kairės koalicija yra tvari ir dirba 
toliau, pirmadienį po koalicinės 
tarybos posėdžio konstatavo 
premjeras Gintautas Paluckas.
Jo teigimu, visi per tarybos po-
sėdį išreiškė savo emocijas, ap-
tarti partnerių anksčiau išsakyti 
išsireiškimai ir pasisakymai. 
Apie poreikį sušaukti koalici-
jos tarybos posėdį ir išsiaiškinti 
tarpusavio santykius valdantie-
ji kalbėjo nuo sausio, kai kilo 
įtampa tarp dviejų koalicijos 
partnerių – Seimo pirmininko, 
Demokratų sąjungos „Vardan 
Lietuvos“ lyderio Sauliaus 
Skvernelio ir „Nemuno aušros“ 
vadovo Remigijaus Žemaitai-
čio, šiam pareikalavus, kad jo 
kandidatūra būtų teikiama į 
Seimo vicepirmininkus.

Lyderis. Per Tėvynės sąjun-
gos-Lietuvos krikščionių de-
mokratų (TS-LKD) pirmininko 
rinkimus beveik 80 proc. balsų 
gavęs Seimo narys Laurynas 
Kasčiūnas teigia, kad tai rodo 
permainų partijoje poreikį. Per 
atvirus TS-LKD pirmininko 
rinkimus už L. Kasčiūną balsa-
vo 13 tūkst. 488 arba 78 proc. 
partijos narių ir rėmėjų.

Sinchronizacija. Lietuva, 
Latvija ir Estija sekmadienį 
popiet sėkmingai sinchroni-
zavo savo elektros tinklus su 
Vakarų Europa. Energetikos 
ministerijos duomenimis, 
14.05 val. Lietuva, Latvija ir 
Estija sėkmingai sinchronizavo 
savo elektros energetikos siste-
mas su kontinentinės Europos 
sinchronine zona. Šalies vado-
vas sinchronizaciją vadino isto-
riniu momentu, žyminčiu ilgo 
Lietuvos, Latvijos ir Estijos 
kelio į energetinę nepriklauso-
mybę pabaigą. „Politinio spau-
dimo, šantažo ir sabotažo laikai 
pagaliau baigėsi“, – kalbėjo G. 
Nausėda.

Traukiniai. Trijų Baltijos 
šalių vežėjai – Lietuvos „LTG 
Link“, Latvijos „Vivi“ ir Esti-
jos „Elron“ – pirmadienį pradė-
jo suderintą  traukinių maršrutą 
tarp Vilniaus ir Talino su vienu 
persėdimu Latvijos bei Estijos 
pasienio mieste Valgoje, pra-
nešė „Lietuvos geležinkeliai“ 
(LTG). Traukiniai šiuo maršru-
tu vyksta kasdien: iš Talino jie 
išvyksta 10.25 val. ir į Vilnių 
atvyksta 21 val., o iš Vilniaus 
išvyksta 7.05 val. ir Taline būna 
17.35 val., standartinė kelionės 
kaina – 39 eurai. Jungtis taip 
pat leidžia traukiniais pasiekti 
antrą didžiausią Estijos mies-
tą Tartu. Numatoma, kad 2030 
metais užbaigus „Rail Baltica“ 
projektą kelionė tarp Vilniaus 
ir Talino truks mažiau nei 4 va-
landas.

-BNS

Kaminas. Vasario 7 die-
ną Anykščiuose, Pušyno g., 
ugniagesiai gavo pranešimą, 
kad smilksta gyvenamojo 
namo kaminas. Pranešama, 
kad atlikta žvalgyba namo 
palėpėje, kur buvo nežymus 
uždūminimas. Kaminas buvo 
nekarštas, pavojaus nebuvo. 
Pabudėta, kol išdegė suodžiai 
kamine.

Mirtis. Vasario 9 dieną, apie 

20.30 val. Kavarsko sen. Mal-
gažatavos kaime rastas miške 
dirbusio ir mirusio vyro (gim. 
1964 m.) kūnas be išorinių 
smurto žymių. Vyras gyve-
no Kavarsko sen. Dauginčių 
kaime. Pradėtas ikiteisminis 
tyrimas mirties priežasčiai nu-
statyti.

Smurtas. Vasario 9 dieną, 
apie 14.40 val. gyvenamajame 
name Troškūnų sen. Raguvė-
lės kaime vyras (gim. 1974 m.) 
sukėlė fizinį skausmą merginai 

(gim. 2007 m.). Vyras sulaiky-
tas ir pristatytas į areštinę. 

Vairuotojas. Vasario 8-ąją, 
apie 19 val. 45 min, Anykš-
čiuose, Jablonskio g., neblai-
vus vyras (gim. 1980 m., nusta-
tytas 1,67 prom. neblaivumas) 
vairavo „Volvo“ automobilį. 
Pradėtas ikiteisminis tyrimas 
pagal LR BK 2811 str. 1 d.

Krata. Vasario 6 dieną, ke-
tvirtadienį, Kavarsko sen. Me-
džiočių kaime, Saulėtekio g., 
policijos pareigūnai vieno gy-

ventojo namuose atliko kratą. 
Prieš atlikdami kratą, pareigūnai 
kreipėsi pagalbos į ugniagesius, 
kad jie išlaužtų namo duris.

Suodžiai. Vasario 6 dieną, 
ketvirtadienį, Troškūnų sen. 
Smėlynės kaime, Tujų g., degė 
gyvenamojo namo kaminas. Į 
vietą atvykus ugniagesiams, 
degė kamine suodžiai, kilo ža-
rijos. Patalpos buvo nežymiai 
uždūmintos. Pastatas ir patal-
pos per gaisrą nenukentėjo. 
Dūmų detektoriaus nebuvo.

Savivaldybė ketina skolintis daugiau nei 5 milijonus eurų
Šia savaitę posėdžiausianti Anykščių rajono taryba tvirtins 

2025 metų savivaldybės biudžetą bei priims sprendimą dėl 
ilgalaikės 5 mln. 435 tūkst. eurų dydžio paskolos ėmimo.

Tarybai pateiktame spren-
dimo projekte, kurį parengė 
savivaldybės administracijos 
Finansų ir apskaitos skyriaus 
vedėja Danuta Gruzinskienė, 
nurodoma, kad savivaldybės 
biudžeto pajamos šiais metais 
sieks 59 mln. 839 tūkst. eurų, o 
biudžeto asignavimai –  65 mln. 
274 tūkst. eurų.

Planuojama, kad Anykščių ra-
jono biudžetinių įstaigų pajamų 
įmokos į 2025 metų Anykščių ra-
jono savivaldybės biudžetą sieks 

1 mln. 469 tūkst. 300 eurų.
Į 2025 metų biudžeto išlaidas 

taip pat paskirstytas praėjusių 
metų biudžeto lėšų likutis, kuris 
siekia 5 mln. 410 tūkst. eurų.

Kaip rašoma sprendimo pro-
jekte, asignavimų valdytojai įpa-
reigojami išanalizuoti įsiskolini-
mų priežastis, imtis priemonių 
sumažinti įsiskolinimus, suda-
rant bei tvirtinant 2025 metų pro-
gramų išlaidų sąmatas. Taip pat 
jie įpareigoti numatyti reikiamus 
asignavimus padengti praėjusių 

metų esamus įsiskolinimus už 
suteiktas paslaugas, atliktus dar-
bus bei įsigytas prekes.

Asignavimų valdytojai taip 
pat įpareigoti nedidinti darbo 
apmokėjimo poreikio, iš sutau-
pytų asignavimų išlaidoms pir-
miausia dengti trumpalaikius 
įsiskolinimus.

Sprendimo projektu taip pat 
siūloma nustatyti, kad 2025 
biudžetiniais metais planuoja-
ma metinė įsiskolinimų (mo-
kėtinų sumų, išskyrus sumas 
paskoloms grąžinti) pokyčio 
suma yra 0 tūkst. eurų.

Šią savaitę posėdžiausianti 
Anykščių rajono taryba taip pat 

priims sprendimą, ar leisti savi-
valdybės administracijai 2025 
metais imti ilgalaikę 5 mln. 435 
tūkst. eurų paskolą Anykščių 
rajono savivaldybės strateginio 
veiklos plano 2025 metų pro-
gramose numatytiems inves-
ticiniams projektams įgyven-
dinti. Išvadą, kad tokią sumą 
savivaldybė gali skolintis, sau-
sio mėnesį pateikė Anykščių 
rajono savivaldybės Kontrolės 
ir audito tarnyba.

2024 metais patvirtintas 
Anykščių rajono savivaldybės  
savivaldybės biudžetas siekė 
49 mln. 581 tūkst. 800 eurų.

 -ANYKŠTA

„Žiurkių“ lengvai nepagausi Vidmantas ŠMIGELSKAS
vidmantas.s@anyksta.lt

Prieš kiek daugiau nei savaitę Anykščių kelius ir pasėlius 
niokoję lenktynių „Rat race“ („Žiurkių lenktynės“) orga-
nizatoriai ir dalyviai  jeigu ir bus nubausti, tai greičiausiai 
tik simboliškai.

Anykščių rajono policijos 
komisariato Reagavimo sky-
riaus viršininkas Valdas Palio-
nis „Anykštai“ sakė, jog jeigu 
bus įrodyta, kad renginys buvo 
nelegalus, jo organizatoriams 
gresia 30 eurų bauda. Pagal 
ūkininkų pareiškimus dėl pa-
darytis žalos pradėti keli ats-
kiri administracinės teisenos 
procesai. Tačiau neaišku, ar 

šiuose procesuose pavyks įro-
dyti lentynių „Rat race“ orga-
nizatorių kaltę. 

Tuo tarpu Anykščių rajono 
savivaldybės meras Kęstutis 
Tubis „Anykštai“ sakė, kad 
lengvai nepasiduos. „Paren-
giau raštus ne tik policijai, 
bet ir kitoms institucijoms – ir 
valstybinei miškų tarnybai, ir 
urėdijai paruošti raštai, kad ap-

sižiūrėtų. Mes dirbame ir dirb-
sime“, – kalbėjo K. Tubis.

„Dar eigoje duomenys, dar 
gali atsirasti tos žalos ir vėliau. 
Netgi viso maršruto nežinome 
agendų (darbotvarkių, maršrutų 
– aut. past.). Jie mums nedavė, 
žiūrėsime, ką policija padarys. 
Galvoju kreiptis į policiją ir pra-
šyti agendų. Jie slėpė visus da-
lykus, už tai aš supratau, kodėl 
jie mums nedavė agendų, slėpė, 
kišo po sėdynėmis. Kai kas gali 
išlįsti pavasarį, todėl, kad žmo-
gus jeigu turi sklypą ar pasėlius, 
kiekvieną dieną nevažiuoja, 

neapžiūrinėja.  Ar miško paso-
dinto, želmenų, jie nevažiuoja 
kiekvieną dieną žiūrėti. Prašy-
siu pilnos agendos ir stengsiuosi 
tada viešinti“, – kalbėjo Anykš-
čių rajono meras. 

Pasak K. Tubio, su juo su-
sitikti po kilusio skandalo pa-
noro „Rat race“ organizatoriai. 
„Aš pasakiau, kad susisieksime 
tada, kai mes jau turėsime me-
džiagą. Ką šnekėti prieš laiką. 
Kažkodėl prieš renginį nesusi-
tiko“, – kodėl atsisakė susitikti 
su „Rat race“ organizatoriais, 
aiškino K. Tubis. 

Savaitgalį galbūt slidinėsime Vidmantas ŠMIGELSKAS
vidmantas.s@anyksta.lt

Kalitos kalno sniego patrankos gamina sniegą. Viliamasi, 
kad ateinantį savaitgalį pirmą kartą šią žiemą pradės veikti 
Kalitos kalno slidinėjimo trasa.

Pramogų ir sporto centro 
„Kalita“ vadovas Rimantas 
Bikinas „Anykštai“ sakė, jog 
trasoms parengti reikia apie 5 
tūkst. kubinių metrų sniego. 
Trasos parengimo kaina pri-
klauso ir nuo oro temperatūros, 
ir nuo elektros kainos, tačiau 
bet kuriuo atveju tai yra bran-
gus malonumas. 

„Visuomet yra rizika. Šiemet 
jau vieną kartą bandėme gamin-
ti sniegą, bet staiga atšilo orai 
ir sniegą nuplovė į Anykštą. Ir 
dabar orų prognozės tris kartus 
per parą keičiasi, bet viliamės, 

kad savaitgalį slidinėsime“, – 
„Anykštai“ sakė R. Bikinas.

Pasak pramogų ir sporto cen-
tro „Kalita“ vadovo R. Bikino, 
net ir dėl darbuotojų kvalifika-
cijos išlaikymo būtų naudinga 
šiemet nors kuriam laikui pa-
leisti trasą. 

Priminsime, kad 2023 metais 
slidinėjimo sezonas ant Kalitos 
kalno prasidėjo gruodžio pra-
džioje ir dėl permainingų orų su 
pertraukomis tęsėsi iki vasario 
mėnesio pabaigos.

Vilniaus Liepkalnio slidinėji-
mo trasa veikė jau šį pirmadienį. 

Pramogų ir sporto centro „Kalita“ vadovas Rimantas Bikinas 
sako, jog slidinėjimo trasoms paruošti reikia apie 5 tūkst. kubi-
nių metrų sniego.        Anykščių rajono savivaldybės nuotr.
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2024-ieji metai anykštėnų akimis

Anykščiams reikia ne turistų, o gyventojų

Teodoras BITINAS, UAB 
„Anykščių energetinė statyba“ 
direktorius:

„Mums metai buvo geri. Gal 
apyvarta šiek tiek ir mažesnė 
negu 2023 metais, bet įmonė 
dirbo pelningai. Užsakymų visus 
metus turėjome pakankamai. Tu-
rėjome iššūkių su personalu, bet 
matyt, čia kaip ir visi kiti.

Praktiškai viską, ką buvome 
suplanavę, tą ir padarėme. La-
bai gražiai metus užbaigėme.  
Per šventes iki pat Trijų karalių 
kolektyvas atostogavo, po to vėl 
pradedame įsibėgėti. 

Pagrindiniai mūsų objektai 

yra Utenos ir Anykščių rajonuo-
se. Dar Ukmergės, Kupiškio, 
Alytaus rajonuose dirbome. Aly-
taus rajone  turėjome išskirtinį 
objektą. Netoli Butrimonių buvo 
pastatyta saulės elektrinė, ją pri-
jungėme prie tinklo, tai pirmoji 
hibridinė saulės elektrinė su kau-
pikliais. Man regis, pirmoji ne tik 
Lietuvoje, bet ir Baltijos šalyse 
elektrinė su kaupikliais.

Dirbome ir Šiaulių, Radviliš-
kio rajonuose, nes turime padali-
nuką Šiauliuose. Stegiamės, kad 
objektai būtų ne didesniu kaip 
100 km spinduliu nuo padalinio. 
Padalinius turime Molėtuose,  
Utenoje, Anykščiuose, Šiauliuo-
se ir Ukmergėje. Turime prisitai-
kyti prie rinkos, kur darbo yra, 
ten ir važiuojame. 

Ką manau apie Anykščius? 
Miestelis tvarkosi, bet yra tokių 
vietų, kur reikėtų ranką pridėti. 
Gal nebūtinai reikia labai dide-
lių investicijų, bei reikia tiesiog 
ūkiškai pasižiūrėti ir susitvarky-
ti. Turistams pramogų daugėja, 
o miestiečiams – klausimas... 
Matau, kad ir kavinės užsidaro. 
Miestelis tvarkosi, gražėja, bet 

man ta turizmo kryptis... Turis-
tui gerai, bet paprastiems žmo-
nėms... Čia turi būti pramonė, 
turi būti paslaugos, tada žmonės 
važiuos gyventi.  O paslaugų pa-
tiems gyventojams mažėja. Turi 
žmonės norėti atvažiuoti gyven-
ti. Bet kad jie norėtų atvažiuoti 
gyventi, turi būti paslaugos: dar-
želis, mokykla, ligoninė, parduo-
tuvė, vaistinė, meno mokykla. 

Visas paslaugas žmogus turi 
gauti vietoje, tada atvažiuos gy-
venti... Mūsų įmonės gyvavimo 
istorijoje buvo toks laikotarpis, 
kai statėm statėm, kolektyvas 
plėtėsi, žmonių daugėjo, o gy-
venti nebuvo kur. Tada buvo 
centrinės valdžios pasakyta, 
kad laidai ir kabeliai yra gerai, 
bet turi būti ir namai. Tuomet 
pradėjom ir namus statyti. Kuo 
daugiau atvažiuos čia žmonių, 
tuo daugiau bus darbuotojų ne 
tik mums, bet ir kitiems. Da-
bar gamyklos Anykščiuose ne-
pastatysi, nes kas joje dirbs? 
Neprivežiosi... Aišku, lengva 
pasakyti, bet sunku padaryti, 
tačiau apie tai bent galvoti ir 
kalbėti reikia.“ 

Pernai išleidau savo pirmąją viso gyvenimo knygą „Aš tau rašysiu“

Dalia MIŠKINIENĖ, Skie-
monių seniūnijos Pūstalaukių 
seniūnaitijos seniūnaitė:

„Praėjusiais metais įsiminė 

Daugiau teigiamų dalykų

Kotryna MEIDĖ, Levaniš-
kių ūkininkė, auginanti smi-
drus:

„Metai – geri. Buvo daug 
įvykių, tiek gerų, tiek bloges-
nių, bet vis tiek viskas susiveda 
į teigiamus dalykus. 

Kalbant apie ūkį, viskas buvo 
kaip ir kiekvienais metais – 
įvairiai. Atrodė, kad turėjome 
didelių praradimų, bet iš tikrųjų 
sezonas buvo labai derlingas ir 
didžiausius praradimus atsvėrė. 
Ūkio neplečiame, kaip tik su-
sisiaurinome – nebeauginame 

iš pirmų lūpų

grybų, tik smidrus. Šiais metais 
planuojame sodinti dar dvi pa-
pildomas veisles, kokių neturė-
jome – bus ir violetiniai smi-
drai, ir mokysimės baltuosius 
auginti, sodinsime daigelius. 
Pastaruosius kelerius metus po 
trupučiuką didiname ūkį, dabar 
mūsų smidrų plotas užima apie 
2,5 hektaro.

Pastaruoju metu netrūksta ir 
darbuotojų – keleri metai pas 
mus dirba tie patys, vietiniai 
žmonės, daugiausia – jaunimas. 
Dėl jaunimo niekada nesame 
užtikrinti, nes jie bet kada gali 
išvykti, tačiau džiaugiamės, 
kad viskas stabilu.

Šiais metais, pirkdami auto-
mobilį, papuolėme į apgaulę, 
dėl to net į teismą ėjome. Pir-
kome autobusiuką ūkiui – vis 
skolindavomės, todėl nuspren-
dėme įsigyti savo. Nusipirkę, 
net iki namų nenuvažiavome 
– pasirodo, automobilis buvo 
su sugedusiu varikliu… Vyks-
ta teismai, tikimės, kad viskas 
išsispręs.

Bet kokiu atveju, reikia ma-
tyti gerus dalykus.“

Birutės Kirkienės išrinkimas į 
Skiemonių seniūnijos seniūnės 
pareigas. Dalyvavom ir turėjom 
savo žodį šiuo klausimu. Esame 
labai patenkinti seniūne. Štai ir 
vakar seniūnė pasirūpino, kad iš 
gyvenvietės vaikiukas pasiektų 
vaikų darželį. Autobusiukas ne-
užvažiavo į kalniuką, tai buvo 
pasirūpinta, kad keliukas būtų 
pabarstytas – viskas labai ope-
ratyviai.

Neseniai sužinojau, kad Skie-
monyse biblioteka dirbs trum-
piau, mūsų bibliotekininkės 
nebebus, tris dienas per savaitę 
atvažiuos bibliotekininkė iš Kur-

klių. Tas man nelabai patinka. 
Nepatinka, kad nėra medicinos 
punkto, nors buvo žadėta, kad 
jis Skiemonyse išliks. Nei kur 
vaistų susileisti, o žinot, koks 
kelias į Anykščius nuo mūsų 
baisus. Nors galiu pasidžiaugti, 
kad pas senyvo amžiaus ir neį-
galius žmonės į namus atvažiuo-
ja slaugytojos kartą per savaitę 
ar du. Negaliu sakyti, kad rajono 
valdžia kaimo gyventojams ne-
skyrė pernai dėmesio.

Kultūrinis gyvenimas Skiemo-
nyse pernai buvo labai aktyvus. 
Mūsų kultūros namų vadovė 
dabar serga, bet ją pavaduotoja 

kita darbuotoja iš Katlėrių. Tos 
„Patrakusios močiutės“ labai re-
klamuojasi ir spektakliai po visą 
rajoną rodomi ir net už rajono 
ribų. Ir jubiliatų šventės pas mus 
labai gražios – pati dalyvavau ir 
buvome labai gražiai pagerbti.

Įsimintinuose kultūriniuose 
renginiuose Anykščiuose pernai 
nedalyvavau. Turiu neįgalumą, 
man sunku judėti.

Man asmeniškai praėjusieji 
metai buvo neblogi. Duok Die-
ve, kad visi būtų tokie metai. 
Labai nesirgau, kai buvo „kovi-
das“, tada labai sunkiai sirgau.

Mano vaikai gyvena ir dirba 

užsienyje, pernai buvo mano 
jubiliejus, tai jie atvažiavo, anū-
kus pamačiau. Ir net pati buvau 
išskridusi į Jungtinę Karalystę. 
Lankiausi ten jau gal dešimtą 
kartą. Dabar skridau su palydo-
vu, atkentėjau tą skrydį.

Man 61 metai, džiaugiuosi, 
kad dar turiu mamytę 81-erių 
metų.

Pernai išleidau pirmąją savo 
gyvenimo poezijos knygą „Aš 
tau rašysiu“. Dalyvavau prista-
tymuose Skiemonyse, Mačiony-
se. Labai malonūs įspūdžiai. Jei 
Dievas leis, planuose yra ir kita 
knyga, nes nerašyti negaliu.“

Keista komunikacija...
Apie naują Anykščių rajono savivaldybės oficialios informacijos surinkimo ir skelbimo 

tvarką viešosios informacijos rengėjams ir skleidėjams nuomonės paklausėme Deltuvos 
šiaurinėje apygardoje išrinkto Seimo nario, socialdemokrato Arūno DUDĖNO.

Jis sakė:

„Girdėjau, mačiau, kad yra 
diskusija tuo klausimu, bet 
pačios tos tvarkos nemačiau. 
Negalėčiau labai plačiai ko-
mentuoti, bet man atrodo, kad 
su žiniasklaida mes, kaip poli-
tikai, turime bendrauti visada 
ir atvirai. Nežinau, kodėl yra 
kliūtis (ar panašiai) savival-
dai su žiniasklaida bendrauti.  
Kalbant apie politikus, ma-
nau, neturėtų būti jokių bar-
jerų, kalbant apie valstybės 
tarnautojus reikėtų pasigilin-

ti, kaip gali jie komunikuoti. 
Gal ten yra mintis, kad nebūtų 
kažkokio nesusikalbėjimo ir 
neteisingo komunikavimo, bet 
pačios tvarkos nemačiau.  

Jūsų bendravimas keistas, 
turiu omenyje Anykščių ži-
niasklaidos ir valdžios ko-
munikavimą. Ukmergėje aš 
turėjau kitokią praktiką. Ir ži-
niasklaida, ir valdžia, ir politi-
kai turi bendradarbiauti,  kad 
visuomenė žinotų, ką veikia 
valdžia, kodėl vienokie ar ki-

tokie sprendimai priimami.
Bendravime su politikais, 

manau, apskritai nereikia jo-
kių taisyklių. Kai įlendi į tą 
biurokratiją, subordinacijos ir 
pareigybių aprašymai ir pana-
šiai... Šioje vietoje aš sunkiai 
galėčiau pakomentuoti.

Tarp žiniasklaidos ir val-
džios turi būti normalūs, dar-
biniai, profesionalūs santy-
kiai.“

-ANYKŠTA

Paklaustas, ar informacijos semiasi iš savivaldybių internetinių sve-
tainių, juk valdžia sako, kad visą reikiamą informaciją jose skelbia, 
Seimo narys Arūnas Dudėnas dėstė, kad Vilniaus miesto, kuriame 
gyvena, internetinėje svetainėje nepamena, kada lankėsi. 
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Nenori, kad Svėdasų krašto muziejus taptų 
Anykščių muziejaus dalimi Sigita PIVORIENĖ

sigita.p@anyksta.lt

Penktadienio, vasario 7 dienos „Anykštoje“ pranešėme apie tai, kad sprendžiamas Svėda-
sų krašto muziejaus likimas. Sausio mėnesio pabaigoje vykusiame Anykščių rajono savival-
dybės tarybos kolegijos posėdyje buvo svarstoma, prie ko jungti Svėdasų krašto muziejų.

Nors buvo sprendžiama, kad jis bus jungiamas prie Anykščių A. Baranausko ir A. Vie-
nuolio-Žukausko memorialinio muziejaus, bet greičiausiai muziejus taps Anykščių rajono 
savivaldybės L. ir S. Didžiulių viešosios bibliotekos filialu.

„Anykšta“ apie šiuos planus nuomonės teiravosi kultūros įstaigų vadovų, suinteresuotų 
asmenų.

Trūko konteksto

Viešai apie planuojamas per-
mainas pirmasis prabilo Anykš-
čių rajono savivaldybės tarybos 
narys, konservatorius Šarūnas 
Grigonis. Jis pasakojo, jog Tary-
bos kolegijos darbotvarkėje įra-
šytu klausimu „A. Baranausko 
ir A. Vienuolio-Žukausko me-
morialinio muziejaus struktū-
ros aptarimas“ buvo diskutuota 
ne apie Anykščių memorialinį 
muziejų, o apie Svėdasų krašto 
muziejaus likimą. Politikas ste-
bėjosi, kad apie šiuos planus ne-
buvo informuota Svėdasų kraš-
to bendruomenė, nebuvo šiuo 
klausimu diskutuota.

„Buvo įvardyta, kad šiuo metu 
Vaižganto muziejus „priklauso“ 
seniūnijai ir muziejininko etatas 
yra seniūnijos. Dėl to buvo pa-
siūlyta, kad visą muziejaus ku-
ravimą perimtų A. Baranausko ir 
A. Vienuolio-Žukausko memo-
rialinis muziejus, – apie tai, kas 
sausio 21-ąją buvo aptariama Ta-
rybos kolegijos posėdyje, pasa-
kojo Š. Grigonis. – Iš mero buvo 
suformuotas toks lūkestis, kad tą 
muziejų reikėtų įveiklinti.“

Pasak Š. Grigonio, yra labai 
svarbu išlaikyti muziejų ir visas 
jo veiklas, tačiau neaišku, kaip 
tai padaryti, juolab, su bendruo-
mene bent prieš posėdį apie tai 
nebuvo diskutuota.

„Gerbiamas svėdasiškis dr. 
Juozas Lapienis (buvęs Svėda-
sų krašto muziejaus kuratorius 

– aut. past.) sakė, kad su jais šis 
klausimas nebuvo derintas, dėl 
to yra nuogąstavimų. Posėdyje 
nebuvo pristatyta vizija, kaip tas 
muziejus turėtų atrodyti. Svar-
bu, kad nebūtų sprendimas nu-
leidžiamas iš viršaus. Pirmiausia 
reikia išgirsti visas idėjas, o po 
to priimti sprendimus, visko ne-
suversti tik į biudžetą, taupymą. 
Mums tokia informacija buvo 
pristatyta iš mero pusės, trūko 
daugiau konteksto, dėl to pavie-
šinau to Tarybos kolegijos posė-
džio darbotvarkę – kad nebūtų 
viskas palikta likimo valiai, o 
iš tikrųjų būtų užtikrinta muzie-
jaus ateitis“, – kalbėjo Anykščių 
rajono savivaldybės tarybos na-
rys Š. Grigonis.

Tai – ne muziejus

Tarybos kolegijos posėdyje 
dalyvavusi Anykščių A. Bara-
nausko ir A. Vienuolio-Žukaus-
ko memorialinio muziejaus 
direktorė Audronė Pajarskienė 
neslėpė, jog idėja Svėdasų kraš-
to muziejų perduoti memoria-
liniam muziejui, taip sukuriant 
filialą, jai neatrodo pati tinka-
miausia. 

„Išsakiau savo nuomonę, kad 
nematome ten daug muziejinių 
vertybių, faktų, relikvijų, kurias 
mes, kaip muziejininkai, galėtu-
me saugoti. Mano pozicija yra 
tokia, kad matytume muziejų 
kaip bibliotekos padalinį, daugia-
funkcį centrą, kur po vienu stogu 

tilptų biblioteka, bendruomenė ir 
palikimas, kurį sukaupė Vytautas 
Bagdonas. Toks galimas spren-
dimas būtų priimtinesnis, – savo 
nuomonę išsakė A. Pajarskienė. 
– Kalbant apie Vaižganto muzie-
jų, tai yra labai svarbi Vaižganto 
gyvenimo ir kūrybinės atmin-
ties vieta, bet ne kaip muziejus, 
kuriame būtų galima dar kažką 
naujo, ko nėra atskleista apie patį 
Vaižgantą, pristatyti. Šiuo atveju 
reikėtų labai gerai pasukti galvą, 
sugalvoti tokią istoriją, kuri yra 
dar nekurta, unikali, kad kaip 
muziejus pritrauktume lankyto-
jų, išsilaikytume, parduotume bi-
lietų. Jei taip būtų, lauktų didelis 
iššūkis.“

Galėtų būti bibliotekos 
dalimi

Anykščių rajono savivaldy-
bės L. ir S. Didžiulių viešosios 
bibliotekos direktorė Jurgita Bu-
gailiškienė siūlymui „priglausti“ 
Svėdasų krašto muziejų pritarė 
ir sakė matanti perspektyvų.

„Biblioteka savo veiklomis 
prisideda prie Anykščių litera-
tūrinės tapatybės puoselėjimo, 
tad mielai įveiklintume ir Svė-
dasų krašto muziejų. Mums rūpi 
Juozo Tumo-Vaižganto kūrybos 
aktualizavimas jo gimtose vie-
tose. Įvairiais projektais, veiklo-
mis siektume, kad ši erdvė tap-
tų traukos vieta moksleiviams, 
kūrėjams, keliautojams. Vietos 
bendruomenei taip galėtume būti 

naudingi – įkurti nedidelį kny-
gų fondą, periodikos skaityklą, 
viešą interneto prieigos tašką. 
Nors Svėdasų seniūnija gyven-
tojų skaičiumi didelė, biblioteka 
šiame krašte turi tik vieną filialą. 
Įveiklinti Svėdasų krašto muzie-
jų būtų prasmingas iššūkis“, – 
sakė J. Bugailiškienė.

Svarbu, kad išliktų 
eksponatai

Vytautas Bagdonas – pagrin-
dinis Svėdasų krašto muziejaus 
įkūrėjas, prižiūrėtojas ir puose-
lėtojas (muziejuje neatlygintinai 
jam padeda žmona Aldona), apie 
planus jungti muziejų, sakė:

„Man svarbiausia, kad mu-
ziejus būtų nepanaikintas, kad 
eksponatai būtų išsaugoti, neiš-
nešioti. O kas jam vadovaus, kas 
bus šeimininkai, negaliu spręs-
ti. Be to, pagal naujas taisykles 
(Anykščių rajono savivaldybės 
informacijos surinkimo ir teiki-
mo tvarkos aprašą – aut. past.), 
negaliu labai kažko komentuoti, 
tą turėtų daryti mano vadovai: se-
niūnas, administracijos direktorė 
ar meras. Gaunu atlyginimą iš sa-
vivaldybės, tad esu savivaldybės 
darbuotojas. Mano amžius toks, 
kad pagalvoju apie poilsį – seno-
kai esu į pensiją išėjęs.“ 

Kunigiškiuose stovintis pasta-
tas, kuriame ir įrengtas muzie-
jus, pasak V. Bagdono, yra sta-
tytas dar Smetonos laikais, ten 
atkurta senovinė klasė, yra senų 
vadovėlių, knygų, įvairių moky-
mo priemonių. 

„Šiuos visus daiktus dovano-
jo žmonės, o kai 1987 metais 
steigėme muziejų, mums suo-
lus padovanojo Žemaitkiemio 
mokykla – jų ieškojome po visą 
Lietuvą. Šioje Vaižganto mo-
kykloje, pastogėje, suradome 
seną dokumentą bei prancūzų 

kalbos vadovėlį su antspaudu 
„Kunigiškių J. Tumo-Vaižganto 
pradžios mokykla“. 1932 me-
tais Kunigiškių mokykla buvo 
pavadinta Vaižganto vardu, nes 
Tumų Juozukas šioje mokykloje 
ir mokėsi. Kai J. Tumui-Vaiž-
gantui sukako 60 metų, jam mo-
kytojai, mokiniai, tėvai siuntė 
laišką, prašydami sutikimo, kad 
mokykla būtų pavadinta jo var-
du. Vaižgantas sutiko, džiaugėsi 
tuo, padovanojo 500 litų moky-
mo priemonėms, knygų, – apie 
buvusią mokyklą ir joje įsikūrusį 
muziejų pasakojo V. Bagdonas. 
– Kunigiškiuose veikusi moky-
kla buvo uždaryta 1949 metais 
– kai čia įsteigė kolūkį, mokyklą 
atidarė Malaišiuose. Šitame pas-
tate buvo skaitykla, biblioteka, 
klubas, kur vykdavo jaunimo 
šokiai. Paskui čia gyveno kolū-
kiečių šeimos. Vėliau pastatas 
stovėjo tuščias, apleistas. Kai 
dirbau kolūkio pirmininko pava-
duotoju, mano iniciatyva buvo, 
kad šiame pastate būtų steigia-
mas muziejus. Nuo 1992 metų 
po pusę etato čia ir dirbu.“

Muziejus, pasak jo vadovo, yra 
lankomas, žmonės juo domisi.

„Mūsų muziejus unikalus, 
turime sukaupę daug knygų su 
autorių autografais, turime Vaiž-
ganto premijų laureatų galeriją. 
Lankytojų kasmet sulaukiame, 
daugiausia atvažiuoja mokiniai. 
Būna čia giminių, klasiokų susi-
ėjimai. Tie, kurie baigę Svėdasų 
mokyklą, atvažiuoja, aplanko ir 
šią. Būna, kad žmonės švenčia 
jubiliejų, o pirmiausia ne vaišin-
tis važiuoja, o čia, aplankyti mu-
ziejų, nusifotografuoja, pabūna. 
Anksčiau atvažiuodavo vaikų iš 
Baltarusijos, buvo lankytojų iš 
Izraelio, Danijos“, – apie Svė-
dasų krašto muziejų pasakojo V. 
Bagdonas. 

(Nukelta į 5 psl.)

Anykščių rajono tarybos na-
rys, konservatorius Šarūnas 
Grigonis pirmasis paviešino 
rajono savivaldybės Tary-
bos kolegijos posėdžio metu 
aptartas galimybes Svėdasų 
krašto muziejų jungti prie 
Anykščių muziejaus.  

Anykščių A. Baranausko 
ir A. Vienuolio-Žukausko 
memorialinio muziejaus di-
rektorė Audronė Pajarskie-
nė sakė, jog Svėdasų krašto 
muziejus nėra tinkamas tap-
ti memorialinio muziejaus 
dalimi.      

Anykščių rajono savivaldy-
bės L. ir S. Didžiulių vie-
šosios bibliotekos direktorė 
Jurgita Bugailiškienė tvir-
tino, jog apsiimtų „globoti“ 
Svėdasų krašto muziejų ir 
matanti jį bibliotekos filialo 
dalimi.      

Vytautas Bagdonas – pagrin-
dinis Svėdasų krašto muzie-
jaus įkūrėjas, prižiūrėtojas 
ir puoselėtojas – sako, kad 
nesvarbu kam muziejus pri-
klausys, svarbiausia – kad 
viskas liktų taip, kaip yra.      

Dr. Juozas Lapienis, ku-
ravęs Svėdasų krašto mu-
ziejų, pradėjęs Vaižganto 
skaitymus, dėstė, jog šis 
muziejus – ne tik eskpo-
natai, tai – gyvas organiz-
mas.      
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Svėdasų krašto muziejus, esantis Kunigiškių I-ajame kaime, pa-
sak rajono vadovų, turi būti jungiamas prie kažkurios Anykščių 
rajono kultūros įstaigos. 

Svėdasų krašto muziejaus nuotr.

(Atkelta iš 1 psl.)

Atvyko žinomi politikai

Anykščiuose vyko 31-oji Lie-
tuvos ūkininkų sąjungos organi-
zuojamo konkurso „Metų ūkis 
2024“ apdovanojimų šventė, 
Anykščių Kultūros centro salė 
buvo pilnutėlė. 

Renginyje taip pat dalyvavo 
Seimo kaimo reikalų komiteto 
pirmininko pavaduotojas Ma-
tas Skamarakas, Seimo kaimo 
reikalų komiteto narys Vikto-
ras Pranckietis, Seimo nariai 
Arūnas Dudėnas, Bronis Ropė, 
Anykščių rajono savivaldybės 
vadovai Kęstutis Tubis, Dai-
nius Žiogelis, kitų rajonų me-
rai, žemės ūkio skyrių atstovai, 
žemdirbių organizacijų vado-
vai. Garbingiausiems svečiams 
buvo įteikta dovana – lietuviš-
kos ruginės duonos kepalas.

Tarp 105 apdovanotųjų buvo 
įvertinti geriausi anykštėnai 
ūkininkai iš Troškūnų seniūni-
jos Dovilė ir Raimondas Balsiai, 
kurie yra ir 2024-ųjų „Anykščių 

rajono metų ūkio“ nugalėtojai, 
viešintiškiai Daiva ir Vytautas 
Abraškevičiai bei Alvyra ir Lai-
mutis Žiliai iš Aulelių kaimo.

Apdovanoti 48 augalininkys-
tės, 18 – gyvulininkystės, 25 – 
mišrūs, 7 – daržininkystės, po 2 
– bitininkystės ir sodininkystės, 
taip pat 3 netradicinės veiklos 
ūkiai. Iš viso konkurse dalyva-
vo 260 Lietuvos ūkių

Sveikino Premjeras

Ministras Pirmininkas G. Pa-
luckas lipo į sceną pasveikinti 
susirinkusių ūkininkų, saky-
damas, kad ūkininkų renginiai 
– patys geriausi, nes čia visada 
būsi pamaitintas, pagirdytas ir 
alkanas niekada neišeisi.

„Dėkoju už duoną ir pasi-
stengsime kartu su ministru, 
kad neverktų duonelė, tinginio 
valgoma. Nepamenu šios spar-
nuotos frazės autoriaus, kuris 
pasakė – žemdirbystė, ūkinin-
kavimas – tai ne raketų moks-
las. Gal ir ne raketų, bet jei kuri 
nenuskris dangun, paraudosma 

ir paleisim kitą, – tarmiškai į 
salę kreipėsi Premjeras. – O jei 
kuris nepavalgys tris dienas, il-
gai netversi. Todėl nuoširdžiai 
dėkoju visiems nominantams – 
laimėjusiems ir nelaimėjusiems 
– už tai, kad maitinate tautą, 
kad kuriate strateginį Lietuvos 
ūkio sektorių ir nuoširdžiai lin-
kiu, kad sukurtą vertę turėtumė-
te ir kam perleisti – kad kartos 
ūkininkavime keistųsi.“

Žemės ūkio ministras I. Hof-
manas sakė, jog pats svarbiau-
sias darbas Žemėje – tai žem-
dirbystė.

„Metų ūkis“ – tai tradicija. Tai 
renginys, kuris sukviečia geriau-
sius šalies žemdirbius. <…> Tu-
rime kuo didžiuotis – darbštūs, 
sumanūs, kūrybingi, išradingi 
mūsų ūkininkai. Jūs garsinate 
mūsų Lietuvą, esate atsakingi 
už gražų kraštovaizdį, saugų ir 
sveiką maistą, už tvarkingą kai-
mą, už visas viešąsias gėrybes“, 
– plojimais žiūrovų pasitiktas, 
kalbėjo I. Hofmanas. 

Anykštėnai – ir tarp 
aktyviausių, dalyvavusių 
konkurse

Lietuvos ūkininkų sąjungos 
pirmininkas R. Juknevičius api-
bendrino praėjusius metus. Jis 
sakė, jog iš pradžių buvo ne-
rimo, ar neiššals žiemkenčiai, 
vėliau ūkininkai, siekdami, kad 
juos išgirstų valdžia, protestavo 
Vilniuje.

„Prie laužų susirinkusių nuo-
taikos buvo prastos, nerimavo-
me dėl ateities, bet laužų šiluma 
suteikė viltį. Vėliau, nors krito 
šlapdriba ir kūnus stingdė žvar-
bus vėjas, tačiau Vilniuje susi-
rinkusių ūkininkų kraujas virė. 
Siena stovėjo žemdirbių minia 

ir jų traktoriai, suvažiavę iš vi-
sos Lietuvos. <…> Sušilo žem-
dirbių ir visuomenės santykiai, 
šiltesnės diskusijos prasidėjo su 
valdžios pareigūnais, o kaimo 
problemos tapo dažnos žinias-
klaidos portaluose bei politikų 
darbotvarkėse. Vėl ūkininkai 
ėmėsi jiems geriausiai žinomo 
darbo – augino duoną. Rudenį 
ūkininkai pasitiko pripildytais 
derliumi aruodais. Tiesa, der-
liaus pardavimų kainos nedžiu-
gino <...>“, – kalbėjo Žemės 
ūkio ministras.

„Čia, susirinkusių Anykščiuo-
se, žvilgsniai drąsūs, žiūrintys į 
priekį, todėl nugalėtojais šian-
dien norėčiau paskelbti visus 
ūkininkus, kurie išgyveno sun-
kius laikus ir yra nepraradę ti-
kėjimo, ryžto, ieško galimybių 
investuoti. <...> Aktyviausi kon-
kurso rajonai šiais metais, kurie 
daugiausia ūkininkų pritraukė į 
konkursą, – Anykščių, Jurbar-
ko, Kauno, Panevėžio ir Ro-
kiškio savivaldybių ūkininkai“, 
– Anykščius, kaip vieną akty-
viausiai konkurse dalyvavusių 
rajonų, paminėjo I. Hofmanas.

Priminė „Žiurkių lenktynes“

Anykščių rajono savivaldy-
bės meras K. Tubis sakė besi-
džiaugiantis, kad šitoks ūkinin-
kų sąjungos renginys vyksta 
Anykščiuose. 

„Mes turime aukščiausią 
bažnyčią, didžiausią akmenį, 
didžiausius sodus, Arklio mu-
ziejų. Viktoras Pranckietis, sė-
dintis šalia, paklausė, ar mums 
užtenka lineikų. Sakiau, kad 
užtenka, bet dovaną priimame 
iš karto. Mes puikiai bendra-
darbiaujame su ūkininkais, su-
prantame, kad tai yra strateginė 

veiklos sritis. Tai – ne raketos, 
bet tie žmonės, kurie daro pa-
grindinį savo darbą, sukuria 
vertybes, darbo vietas, uždirba 
mums ir sau, ir mūsų valstybei. 
Džiaugiamės, turėdami jus. Že-
mės ūkis Anykščių rajone tikrai 
išvystytas. Kartais tenka gintis 
nuo įvairių negerovių – tai san-
kryžos per siauros, tai pėsčiųjų 
perėjos dar labiau susiaurina-
mos ir su ūkininkų sąjunga, su 
„Via Lietuvos atstovais“ mes 
važiavome, jie suprato ir kai 
kurias perėjas praplatino. Da-
bar žiurkės mus užpuolė. Buvo 
toks „Rat race“ – pravažiavo 
200 km, išvažinėjo ūkininkų 
laukus. Taip pat ginamės kartu 
nuo žiurkių, kurie kartais gadi-
na mūsų turtą, graužia ten, kur 
nereikia“, – kalbėjo Anykščių 
rajono vadovas.

Koncertavo patriotinio 
roko grupė

Sveikinimo kalbas taip pat 
sakė bei ūkininkams padėkas 
įteikė M. Skamarakas, V. Pranc-
kietis, o susirinkusiesiems kon-
certavo patriotinio roko grupė 
„Thundertale“, kurios nariai prisi-
pažino pirmą kartą koncertuojan-
tys tokiu metu – vidury dienos. 

Ilgametes tradicijas turinčio 
konkurso tikslas – pastebėti 
tuos ūkininkus, kurie pastarai-
siais metais yra padarę didžiau-
sią ūkio vystymosi pažangą, 
skatinti ūkininkus pažangiau 
ūkininkauti, siekti gamybos 
efektyvumo ir ekologinės pu-
siausvyros, geriau ir gražiau 
tvarkytis savo ūkyje. 

Pirmą kartą šiame konkurse 
buvo prizų steigėjas – viena 
bendrovė specialiai laimėto-
jams sukūrė prizus iš metalo.

Tarp geriausių Lietuvos ūkininkų – 
trys anykštėnai 

Į Anykščius pagerbti geriausių Lietuvos ūkininkų atvyko ir Mi-
nistras Pirmininkas Gintautas Paluckas.      

Nenori, kad Svėdasų krašto muziejus taptų Anykščių muziejaus dalimi 
(Atkelta iš 4 psl.)

Muziejus – tautiškumo 
garantas

Dr. Juozas Lapienis, nuo 1991 
metų pradėjęs Vaižganto skaity-
mus, yra kuravęs muziejų, orga-
nizavęs Vaižgantines, kuris yra 
aktyvus svėdasiškių kraštiečių 
sambūrių organizatorius, skulp-
tūrų parko Malaišiuose suma-
nytojas, taip pat nepritarė, kad 
Svėdasų krašto muziejus taptų 
Anykščių memorialinio muzie-
jaus dalimi.

„Norėjau kreiptis per jus 
(„Anykštą“ – aut. past.) į rajono 
tarybos narius dėl šio prijungi-
mo. Bet pavaduotojas (viceme-

ras Dainius Žiogelis – aut. past.) 
suderino, kad viešoji biblioteka 
apsiimtų globoti. Palauksime 
truputį, kaip bus, ar „užsipro-
tokoluos“, kaip reikia. Mano 
sumanymas buvo parodyti Vaiž-
ganto muziejaus sukūrimo isto-
riją, veiksmingumą. Daug kas 
buvo jungiama, – ir aukštosios 
mokyklos, kurios neteko sava-
rankiškumo, lygiai taip ir su mu-
ziejėliais, kurių rajone yra labai 
daug. Kiekviename rajone yra 
vienas ar du pagrindiniai muzie-
jai, tokių naikinti ir etiškai netin-
ka. Jie gigantai, bus sumenkin-
tas mūsų Vaižgantas“, – kalbėjo 
dr. J. Lapienis, kuris išsakė norą, 
kad muziejus apskritai liktų sa-
varankiškas vienetas.

„Bet jungimas prie bibliotekos 
būtų geresnis variantas, nei prie 
muziejaus. Būtina, kad muziejus 
išliktų, čia daug gražių renginių, 
net – respublikinio masto, tei-
kiamos premijos, vyksta subėgi-
mai, susiėjimai. Jis restauruotas, 
gyvybingas. Sumažinus muzie-
jaus reikšmę, nebelieka švyturio. 
Tai – kultūros, šviesos, tautišku-
mo, kalbos išlikimo garantas, o 
ne gulintys, nečiupinėjami eks-
ponatai, talentingo žurnalisto ir 
rašytojo Vytauto Bagdono ir jo 
žmonos pastangomis išdėstytas 
to krašto praeities ir dabarties 
gyvenimas. Tai yra gyvas orga-
nizmas“, – sakė dr. Juozas La-
pienis, mokslininkas biologas, 
pedagogas, žurnalistas.

situacija
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(Kalba netaisyta – red. past.)

„Savaitgalio diskusija“ portale anyksta.lt – nuolatinė 
portalo rubrika. Baigiantis kiekvienai darbo savaitei, kvie-
sime skaitytojus portale anyksta.lt diskutuoti anykštėnams 
aktualiomis temomis, o antradieniais „Anykštoje“ spaus-
dinsime šių diskusijų apžvalgas. 

savaitgalio diskusija

Krepšinis. Anykščių berniu-
kų krepšinio komanda pasie-
kė svarbią pergalę MKL U14 
čempionate. Pauliaus Leonavi-
čiaus auklėtiniai c diviziono c 
grupėje namuose 73:57 įveikė 
„Sostinės KM V“ ekipą. Rezul-
tatyviausiai šeimininkų koman-
doje žaidė I. Jucevičius, pelnęs 
15 taškų. N. Žemaitis įmetė 14, 
V. Sriubas – 13, J. Ramoška – 
12, H. Čižauskas – 10 taškų.

Krepšinis II. Anykščių 
„KKSc–Elmio“ ekipai (12/5) 
reikėjo gerokai paplušėti, kad 

įsirašytų 12-ąją pergalę „Nos-
tra.lt–RKL“ varžybose, pa-
skutinėmis sekundėmis 69:66 
palaužė Jonavos sporto centro 
(7/10) komandą. „KKSc–El-
mis“: T. Jodelis 12, Ž. Žiukas 
11, D. Ridikas ir D. Radžiūnas 
po 10, P. Martinonis, G. Žiukas 
ir K. Volkovas po 6, M. Judic-
kas 4, E. Sriubas ir G. Šniaukš-
tas po 2. Jonavos Sc: A. Puišys 
23, Š. Dambrauskas 20.

Futbolas. AKKSc berniukų 
U–11 futbolo komanda pasiekė 
dvi užtikrintas pergales UAFF 
salės futbolo ture Anykščiuose. 
Pirmame mače  Juozo Šiau-

čiulio auklėtiniai 4:0 sutriuš-
kino Širvintų ekipą. Antrame 
susitikime aikštės šeimininkai 
turėjo paplušėti, bet galiausiai 
3:0 įveikė Rokiškio atstovus. 
Anykštėnai toliau pirmauja 
savo pogrupyje, lenkdami visus 
varžovus.

Krepšinis III. Vasario 8 die-
ną J. Biliūno gimnazijos sporto 
salėje buvo sužaistas paskuti-
nis reguliaraus ARKL sezono 
turas. „Sporto centras“ (M. 
Judickas 20, J. Zlatkus 15) – 
Ukmergės „Mokas“ (T. Troška 
20, J. Morkeliūnas 9) 83:65. 
„Draugai“ (D. Kadžionis 24, 

A. Sketeris 19) – „Keramikos 
ABc“ (P. Martinonis 18, T. Jo-
delis 17) 87:73. „Molėtai“ (V. 
Urbanovičius 40, T. Adulčikas 
21) – „Traupis“ (S. Butkys 37, 
A. Skauda 25) 88:92. „Šilo kli-
nika“ (E. Šlaitas 19, J. Misiūnas 
18) – „Veteranai“ (R. Butvydas 
14, N. Vildžius 12) 91:62.

Krepšinis IV. Anykščių 
KKSc berniukų krepšinio ko-
manda namuose „užkūrė pirtį“ 
vienai stipriausių MKL U14 c 
diviziono c pogrupio ekipų. 
Pauliaus Leonavičiaus auklė-
tiniai tik po atkaklios kovos 
75:82 nusileido Vilniaus KM 

V komandai. Rezultatyviausiai 
šeimininkų gretose žaidė 22 
taškus įmetęs N. Žemaitis 22. 
V. Sriubas pelnė 16, J. Ramoš-
ka – 11, I. Jucevičius ir P. Miš-
kinis – po 9 taškus.

Krepšinis V. MKL U16 mače 
– galingas Anykščių komandos 
pasirodymas. Pauliaus Leona-
vičiaus auklėtiniai c divizio-
no D pogrupio mače namuose 
97:57 nugalėjo Kupiškio atsto-
vus. AKKSc ekipos gretose re-
zultatyviausiai žaidė J. Zlatkus 
(43 taškai), V. Luščiauskas, V. 
Vertelka (po 14), J. Taleišis (13) 
ir K. Vaškevičius (8).

sprintas

(Atkelta iš 1 psl.)

Svarstant sprendimo projek-
tą dėl Anykščių rajono savival-
dybės 2025–2027 metų strate-
ginio veiklos plano, liberalas 
Mindaugas Sargūnas domėjo-
si, ar Anykščių kūno kultūros 
ir sporto centro administraciją 
planuojama iškelti į remontuo-
jamą sunkiosios atletikos salę. 
Kaip žinia, šiuo metu adminis-
tracija yra įsikūrusi „Nykščio 
namų“ komplekse.

„Suplanuota, iš tikrųjų, at-
sisakyti nuomos ir perkelti 
administracijos patalpas į re-
montuojamas pagal projektą“, 
– sakė Anykščių rajono savi-
valdybės Švietimo skyriaus 
vyriausioji specialistė Nijolė 
Pranckevičienė.

Pagal Lietuvos valstiečių 
ir žaliųjų sąjungos sąrašą į 
Anykščių rajono tarybą iš-
rinktas Audrius Vasiliauskas 

mero Kęstučio Tubio teiravo-
si, ar patvirtintas savivaldybės 
strateginis veiklos planas pa-
dės dabartinei kadencijai įgy-
vendinti tikslus, kurie pakels 
anykštėnų gerovę.

„Jeigu užtektų lėšų, jeigu 
galėtume planuotis neriboda-
mi savo norų, tada – be abejo. 
O dabar mes planuojam pa-
gal esamas galimybes, pagal 
esamus biudžetus“, – sakė K. 
Tubis.

Svarstant sprendimo pro-
jektą dėl projekto „Anykščių 
miesto vandens ruošimo, tie-
kimo ir gerinimo įrenginių re-
konstrukcija bei plėtra“, libe-
ralas Lukas Pakeltis domėjosi 
apie nuolat kylančius paslaugų 
įkainius, susijusius su investi-
cijomis.

„Ar yra koks nors būdas su-
stabdyti įkainių kilimą, kuris 
iš karto seka po investicijų?“ 
– teiravosi L. Pakeltis.

Į šį klausimą jam atsakė į 
posėdį kartu su UAB „Anykš-
čių vandenys“ direktoriumi 
Mariumi Verbiejumi atvykusi 
bendrovės finansų analitikė 
Kristina Šiaučiulytė-Matijošė.

„Viskas priklauso nuo inves-
ticijos finansavimo šaltinio. 
Jeigu ta investicija sukuriama 
bendrovės lėšomis, skolinto-
mis lėšomis, tai, be abejonės, 
nusidėvėjimo sąnaudos ir in-
vesticijų grąža yra įtraukiama 
į kainą. Jeigu investicija yra 
sukuriama dotacijų, subsidijų 
ar joms prilygintomis lėšomis, 
tada investicija nėra įtraukia-
ma į kainą“, – aiškino K. Šiau-
čiulytė-Matijošė.

Išklausęs bendrovės atstovės 
atsakymą, L. Pakeltis siūlė pa-
daryti „triuką“.

„Vandenys perduoda sa-
vivaldybei kokį nors turtą, 
savivaldybė pasidaro savais 
pinigais ir atgal grąžina kaip 

įstatinį kapitalą. Tokiu atveju 
nedidėja vanduo?“ – klausė 
Tarybos narys.

„Įstatinis kapitalas tada jau 
yra bendrovės turtas ir tai 
įtraukiama į kainą. Bet jeigu 
paimtumėt tą turtą, jį rekons-
truotumėt ir mums perduotu-
mėt patikėjimo teise, tada tai 
nebūtų įtraukiama į kainą“, – 
kaip išvengti paslaugų įkainių 
didinimo, atskleidė K. Šiau-
čiulytė-Matijošė.

Posėdžio pabaigoje meras 
K. Tubis kalbėjo apie skanda-
lingąsias Anykščių rajone vy-
kusias „Rat Race“ lenktynes, 
kurios  pridarė žalos rajono 
keliams bei ūkininkų pasė-
liams.

„Turim duomenų, kad tie 
bagiai, kurie važiavo, jie 
buvo vežti net autovežiais. 
O policija viešuosiuose ke-
liuose nestabdo. Tai kaip 
mes tada užtikriname viešą-

jį saugumą, eismo saugumą 
ir žmonių turto apsaugą? Ne 
tik žmonių, bet ir visos vals-
tybės. Regioninis parkas, 
miškai ir paklotės... Šitoje 
vietoje aš labai jūsų visų pra-
šau supratimo ir daug kas jau 
yra pasisakę. <...> Policijos 
ekipažas stovi ir nieko neda-
ro. Tai šioje vietoje man yra 
nesuprantami tokie veiksmai 
ir aš kiek reikės, tiek atsto-
vausiu žmonėms. <...> O kas 
tada gins? Policija „Ginti. 
Saugoti. Padėti.“ Šiuo atveju 
nei gynė, nei saugojo, nei pa-
dėjo“, – policijos pareigūnus 
kritikavo buvęs Lietuvos po-
licijos generalinio komisaro 
pavaduotojas K. Tubis.

Kitas Anykščių rajono ta-
rybos posėdis vyks vasario 
13 dieną, ketvirtadienį. Šia-
me posėdyje bus tvirtinamas 
Anykščių rajono savivaldybės 
2025 metų biudžetas.

Kokiems tikslams reikėtų panaudoti rekultivuotą teritoriją?
Anykščių rajono savivaldybė planuoja rekultivuoti mono-

mineralinio kvarco teritoriją Anykščiuose, Troškūnų gatvė-
je. Kaip skelbiama, iš viso numatoma rekultivuoti 14,336 ha 
žemės plotą. Atlikus šiuos darbus, būtų siekiama šią 2,15 ha 
teritoriją panaudoti žaliesiems plotams, socialiniams būs-
tams, ekonominei arba kitai paskirčiai. Kokiems tikslams 
siūlytumėte panaudoti šią teritoriją?

Lambo: „Vienintelis geras 
panaudojimas būtų įrengti Ral-
ly crosso trasą. Tokia trasa, 
berods, vadinasi Versmė, yra 
prie Ukmergės, ir klesti. Būtų 
renginiai, varžybos, tuo pa-
čiu ateitų ir pinigai. Taip pat, 
kokiame viename šlaite, būtų 
galima įrengti amfiteatrą ir or-
ganizuoti koncertus. Tokiose 
vietose akustika gera. Galima 
būtų atgaivinti Devilstone, kad 
sprogtų pykčiu komunistas.“

Gana: „Kiek gi galima ža-
lint žalią kraštą? Gal kokį LEZ 
padaryti, pasiūlyti verslui atei-

ti čia, nes kol kas vizijos, kaip 
Anykščiuose atsirastų naujų 
darbo vietų, valdantiesiems vi-
siškai neaktualios.“

Vaidas: „Puiki teritorija, ge-
ras susisiekimas. Arba aukšto 
lygio atrakcionų ir pramogų 
parkas su restoranais ir viešbu-
čiais, arba investicijų į gamybą 
pritraukimas. Geriausia padary-
ti galimybių studiją ir teritoriją 
panaudoti rimtam projektui, 
dideliam, kuriančiam trauką į 
Anykščius projektui. Visokias 
trasų vizijas atmesti, nes tai 
smulkmė.“

Vaidui: „Ar kas nors paklau-
sė verslininkų, ar jie investuos 
į atrakcionus, viešbučius ir res-
toranus. Ar bus kaip su Tilto 
gatvės kompleksu, kad sukišo 
milijonus ir tuščias stovi arba 
už dyką įsiūlė. Kartais svajonės 
nuo realybės skiriasi.“

Pastebėjimas: „Labai norė-
tųsi, kad atiduotumėte gyven-
tojams pasidaryti daržus, kokį 
serbentą pasodinti būtų didelė 
pagalba – juk ten toks didelis 
šabarkštynas... Tiesiog padalyti 
po kokį plotelį, tik didelė bėda, 
kad nėra vandens, bet gyvento-
jai primokėtų, manau.“

Iš provincijos: „Manau, tin-
kamiausia vieta būtų automobi-
lių ar motociklų trasos, galima 
pasižiūrėt į Ukmergę. Palikti 
gražesnius augančius medžius, 
teritorijos įdubimą baseiniukui. 
Tik jokiu būdu nestatyt sociali-
nių būstų, nes jie turi būti arčiau 

mokykų, medicinos įstaigų. Ra-
sit vietos mieste.“

Birute: „Kokį parką ar stadi-
oną. Grįžkime į realybę. Žmo-
nės labai norėtų, kad atsiras-
tų maisto prekių parduotuvė. 
Deja, ir tos niekas nesugeba 
pastatyti. isivaizduoju, kad at-
sirastų parduotuvė, aikštelės 
gražiai sutvarkyta teritorija. 
Vaikams aikštelės, kavinės. Tai 
būtų vieta anykštėnams, o ne 
tik turistams. Deja.“

Šiaip: „Sklypas 1 ha priešais 
policiją savivaldybės yra pa-
ruoštas prekybos centro statybai 
jau 2 metai, jį pardavinėja žemė-
tvarka kelis kartus aukcionuose, 
deja, vis nesėkmingai, Vadinasi, 

prekybininkai mato, kad Anykš-
čiuose pakankamai prekybcen-
trių, plėtros nebenumato.“

Jadze: „Kaip čia dabar su-
prast šitū? Jeigu tas ūkininkas – 
mūsų rajono partijos savininkas, 
jau tū žemį sukultivavo ir pasė-
jo rapsus. Ar tinai visi pasėliai 
išpūvo, kad dabar kelia raikalū 
rekultivuot? Nesuprantu, kol-
gi dėl rekultivavimo užsišaukė 
pati savivaldybė, jeigu žemės 
ūkio veikla turbūt priskirta pre 
ūkininkū arba žemės ūkio ben-
drovių. Gal jau kolchozū atkūre 
Anykščiuos valstiečiai valdy-
dami?“

Atskleistas „triukas“, kaip galima 
išvengti paslaugų kainų didinimo
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AVINAS. Metas gali būti 
nervingas, stokosite emocinės 
pusiausvyros. Lengva padaryti 
klaidų, atliekant apskaitą, mokant 
mokesčius ir t.t. Tačiau jūs suge-
bėsite aplinkinius stebinti origina-
lumu, išradingumu kitose srityse. 

JAUTIS. Regis, nerimausite dėl 
egzamino, publikacijos, projekto 
ar pan. Jeigu ne už savo, tai už 
artimo žmogaus elgesį jums gali 
tekti apgailestauti. Tačiau įmano-
mi susitikimai, kurie praturtins jus 
intelektualiai arba dvasiškai. 

DVYNIAI. Kils idėjų, susiju-
sių su investicijų ar verslo gali-
mybėmis, bendradarbiavimu. Dėl 
pažįstamo žmogaus įsikišimo gali 
įvykti tai, ko visiškai nesitikite. 
Tai nebūtinai nudžiugins. Nusi-
mato meilės pagundos.

VĖŽYS. Neskubėkite nu-
traukti sutarties arba santykių 
su jums svarbiu žmogumi. Jei 
labai pasistengsite arba pasi-
telksite į pagalbą tarpininkus, 
galite pasiekti palankų susitari-

mą jums aktualiu klausimu.
LIŪTAS. Kūrybine prasme 

tai turėtų būti rezultatyvi die-
na. Tačiau rūpesčių gali sukelti 
buhalteriniai reikalai, praktiniai 
klausimai. Netikėtų siurprizų ga-
lite sulaukti iš jums neabejingo 
asmens arba vaikų. 

MERGELĖ. Labai tikėtina, 
kad šiandien itin negatyviai rea-
guosite į nesibaigiančias rinklia-
vas, naujus mokesčius, reformas. 
Vis dėlto ginčai su kolegomis, ap-
linkiniais nepadės išspręsti jokių 
problemų. 

SVARSTYKLĖS. Įmanomi 
nemalonūs netikėtumai, o vėliau 
nuotaika praskaidrės dėl vilioja-
mų pasiūlymų, patrauklių kom-
plimentų bei dėmesio ženklų iš 
aplinkinių. Kils ūpas ieškoti pra-
mogų, siekti meilės ir ja dalintis. 

SKORPIONAS. Aktualūs bus 
su žiniasklaida, mokslu, kores-
pondencija, prekyba, reklama, ry-
šiais susiję reikalai. Gali būti, kad 
susidursite su kliūtimis dėl trans-
porto ar ryšių sutrikimų, dėl kitų 
žmonių neatsargumo. 

ŠAULYS. Sieksite susikur-
ti tvirtesnį materialinį pagrindą, 
gauti kreditą ar kt. Galbūt nusprę-
site kažkur investuoti ar padėti 
artimam žmogui. Jei iš to tikitės 
naudos, turite savanaudiškų sie-
kių, laukia nusivylimas. Gali nu-
stebinti apkalbos. 

OŽIARAGIS. Pasireikš smal-
sumas, žinių troškimas. Regis, 
sutiksite žmogų, kurio seniai ne-
matėte ir kuris turi kuo nustebinti. 
Galite gauti naudingą ir praktišką 
patarimą. 

VANDENIS. Galvosite ir kal-
bėsite apie susipainiojusį, neaiškų 
reikalą. Jūsų suvokimas gali būti 
labai subjektyvus. Tačiau meilės 
srityje jums seksis, ypač jei iš-
vengsite svetimų akių, viešumo. 
Nepiktnaudžiaukite alkoholiu, 
vaistais.

ŽUVYS. Suksitės kaip vijurkai. 
Net jei jums nelengva pritapti prie 
kolektyvo, šiandien sugebėsite 
kažkaip prisitaikyti ar netgi patik-
ti. Vis dėlto vakare jau sieksite pa-
bėgti nuo tuščių šnekų, šurmulio 
ir likti vienumoje.

Teleloto. Tiražas 1505  Žaidimo data: 2025-02-09 Skaičiai:  
35 36 73 57 50 43 53 34 22 51 60 44 27 45 69 70 48 54 4 7 64 46 
29 20 61 17 11 12 55 32 52 47 33 62 56 49 58 2 26 10 24 (Tele-
loto+ pirmieji 11 kamuoliukų, keturi kampai, eilutė, įstrižainės) 
75 5 23 13 16 21 28 65 41 1 8 (visa lentelė) Prizai Žaidimas Lai-
mėjimas Laimėtojų skaičius Užbraukus visą lentelę 21595.00€ 
1 Užbraukus įstrižaines 18.00€ 389 Užbraukus eilutę 3.00€ 
8169 Užbraukus keturis kampus 8.00€ 4677 Papildomi prizai 
Bilietas Prizas 012*265 TV turnyras 500 Eur į namus 0004046 
Automobilis Renault captur 007*460 Pakvietimas į TV studiją 
003*478 Pakvietimas į TV studiją

Brangiai – įvairius automo-
bilius, mikroautobusus, mo-
tociklus, tinkančius tolesnei 
eksploatacijai arba ardyti. 
Pasiima. 

Mob. +370 611 77 722.

UAB „Torvisida“ brangiai – 
juodojo, spalvotojo metalo lau-
žą, akumuliatorius. 

Vairuotojų g. 7 B, Anykščiai, 
dėl darbo laiko paskambinti. 

Mob. +370 699 60 871, 
+370 622 60 349.

Nekilnojamasis turtas

Sodybą miške – pamiškėje ar 
prie vandens telkinio, gali būti 
su didesniu žemės sklypu. 

Mob. +370 642 12 345.

Ieško pirkti: namo, sodybos, 
žemės sklypo ar buto. Jei ži-
nai, kas parduoda, už suteiktą 
informaciją atsilygins. 

Mob. +370 670 37 592.

Automobiliai

Automobilius, mikroautobu-
sus, visureigius.

Mob. +370 648 67 177.

PERKAME
arba nuomojamės 

žemės ūkio paskirt ies 
žemę Kurklių, Anykščių, 
Gražiavietės kadastrinėse 

vietovėse. Perkame šiaudus.
 Mob. +370 687 76 191.

AGRO įmonė aukščiausio-
mis kainomis superka įvairių 
veislių veršelius iki 3 mėn., 

bei avis, ypač brangiai Belgų 
mėlynuosius. Sveria el. 

svarstyklėmis, moka PVM, 
dirba ir savaitgaliais, nurašo.

Mob.: +370 659 95 647, 
+370 604 44 438.

Brangiai superkame 
įvairius automobilius, 

išrašome sunaikinimo pažymė-
jimus paramai gauti, paruošia-
me dokumentus, atvykstame 

pasiimti į vietą visoje Lietuvoje.
 Mob. +370 646 17 715.

Tiesiogiai perka mišką, 
apvalią medieną.
Pjauna medieną.

Parduoda medieną ir 
atraižas. Pristato.

Mob. +370 686 86 702.

ĮmONė BRANGiAi PeRkA mišką 
visoje Lietuvoje, vertina nemokamai, 

rengia miškotvarkos projektus, 
atsiskaito iškarto, apmoka visas išlaidas

mob. +370 646 79 600.

kuras

Pasvalio kuro bazė parduo-
da: akmens anglis, baltarusiš-
kus durpių briketus, uosio pju-
venų briketus. Greitai atveža. 

Mob. +370 611 47 405.

Malkas, Anykščių r. Greitas 
pristatymas. Turi ir sausų.

Mob. +370 675  63 191.

Veža miškavežiu įvairių rūšių 
malkas. Rąsteliai 15 m ir 30 m. 
Pristatymas nemokamas. 

Mob. +370 672 42 082.

Malkas 3 m rąsteliais. Veža 
15-30 erdm. miškavežiu. 

Mob. +370 684 81 890.

PiGiNtOs skAldytOs 
mAlkOs už 

NeskAldytų kAiNą.
Beržas, juodalksnis, drebulė. 

Vežame ir kaladėmis,
po 5,10,13,15 metrų.

mob. +370 600 22 488.

kaminų įdėklai, 
pristatomi kaminai.

Skarda 0,6–0,8 mm storio. 
Kaminų remontas, angų didini-
mas, galvutės mūrijimas, skar-
dinimas, židinių statyba. Stogų 
dengimas. Patirtis 20 m.
Mob.: +370 612 36 705, +370 652 37 118.

ŪkiNiNkAs ieško žemės 
ūkio paskirties žemės 

Anykščių rajone. Nuomai/
pirkimui.

Mob. 0 627 25 989.

Sausas, skaldytas malkas. 
Veža iki 3 erdm.

Mob. +370 686 72 868.

kita

Mažais ir tik mažais kiekiais 
amonio, kalcio salietrą, kar-
bamidą, superfosfatą, amonio 
sulfatą, įvairias kompleksines, 
bulvėms, kalio trąšas. Pristato 
į kiemą, sodą, sodybą, bet kur 
visoje Lietuvoje. Mažiausias 
kiekis – 10 kg maišelis.

Mob. +370 605 49 513.

Automobilius, išrašo utiliza-
cijos pažymą kompensacijai 
gauti. 

Mob. +370 629 10 247.

Gyvuliai

Agentas Algirdas – veršelius. 
Moka 6 – 21 proc. Atsiskaito 
iš karto, sveria elektroninė-
mis svarstyklėmis.

Mob.: +370 687 21 828, 
+370 675 95 128.

Nuolat brangiai: karves, bu-
lius, telyčias, avis. Veršelius 
auginti iki 2 mėn. Moka prie-
dus, PVM. Greitai išsiveža.

Mob. +370 656 40 439.

Paslaugos

Šulinių kasimas, servisas.
Mob.: +370 677 74 964, 
+370 639 23 035.

Reikalingi darbuotojai prie 
betono Kaune!

Mob. +370 657 82 622.

Laikraščio „Anykšta“ bei žurnalo „Aukštaitiškas formatas“ prenumerata priimama 
„Anykštos“ redakcijoje (Vilniaus g. 29, Anykščiai), visuose Lietuvos pašto sky-
riuose ar per Mobilųjį laiškanešį (jį galima išsikviesti telefonu - 8 700 55 400). Taip 
pat prenumeratą galima užsisakyti portale www.anyksta.lt bei prenumerata.lt.  Pre-
numerata priimama ir visuose Anykščių rajono Perlo terminaluose.

Užsisakę „Anykštą“ arba žurnalą „Aukštaitiškas
formatas“, leidinius gausite nuo kito numerio.
Redakcijos telefonas pasiteirauti dėl prenumeratos
užsakymo - +370 686 33 036.
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anekdotas

oras

-7

-5

mėnulis
vasario 11 d. – priešpilnis; 
vasario 12-13 d. – pilnatis .

Benediktas, Reginaldas, 
Mantminas, Deimantė,
Eulalija, Deimantas.

Teodora, Algirdas, Algirdė, 
Adolfas, Liucijus, Evelina.

šiandien

vasario 12 d.

vardadieniai

Kotryna, Algaudas, Ugnė, 
Benignas.

vasario 13 d.

Mergina, grįžusi iš povestuvi-
nės kelionės, skambina motinai:

- Mama, aš siaubingai laimin-
ga...

- Įdomu, pasakok greičiau.
- Na, klausykis: vakar pirmą 

kartą paruošiau vyrui pietus.
- Tikiuosi, pasisekė?
- Dar ir kaip. Jis nusprendė 

pasamdyti virėją.

***
– Kai tik sutinku tavo žmoną, 

tai ir džiaugiuosi, Jonai.
– Kodėl?
– Kad ji ne maniškė!

***
Fizinio lavinimo pamokoje 

visi guli ant nugaros ir „važiuo-
ja dviračiu“.

- Bernardai, kodėl tu nespor-
tuoji, o ramiai guli, – pyksta 
mokytoja.

- Argi nematote? Aš važiuoju 
nuo kalno.

***
Miestietis berniukas kaime 

sako:
- Seneli, šitas arklys toliau 

nevažiuos.
- Kodėl?
- Aš mačiau, kaip iš jo visas 

benzinas išbėgo...

***
- Kas yra moteris?
- Tai tokia bejėgė būtybė, nuo 

kurios neįmanoma išsigelbėti.

***
Padalino tėvas savo turtą 

trims sūnums.
- Tiesiog nuostabu, – pasakė 

ketvirtas.

Andrioniškio meteorito diena Raimondas GUOBIS

Vasario 7 dieną Andrioniškio bibliotekoje dar kartą atšvęsta 
jau tradicine tampanti Meteorito diena, skirta netoli Andrio-
niškio 1929 metais vasario 9-ąją nukritusiam meteoritui. 

Į šventę susirinko beveik keturios dešimtys vietinių ir apy-
linkių gyventojų, buvo ragauta išskirtinė „Meteorito sriuba“, 
o pavėlavusiems bičiuliams sutrumpintą programą teko pa-
kartoti dar kartą. 

Meteorito naujienos

Popietę atvėrė ir keletą žodžių 
tarė Andrioniškio bibliotekininkė 
Lina Vaišnytė, buvo trumpai ap-
tarta prof. K. Sleževičiaus, prof. 
M. Kaveckio ir doc. B. Kodačio 
parašyta ir dar 1930 metais iš-
leista knyga „Meteoritas, kritęs 
Lietuvoje 1929 metų vasario mė-
nesio 9 dieną“. Ten rašoma, kaip 
pastebėjus ženklų apie krituolius 
iš dangaus, tik vasaros pradžioje 
pavyko nustatyti kritavietę – Pa-
dvarninkų sodžių netoli Andrio-
niškio, kurio lankose šienaujantys 
ūkininkai surado kelis keistus 
akmenis. Atvykę mokslininkai 
surinko vienuolika gabalų, kurie 
pasirodė dangaus svečiai ir svėrė 
beveik pusketvirto kilogramo. Ty-
rinėtojai kartu su talkininkais dar 
išžvalgė trijų kvadratinių kilome-
trų teritoriją, tačiau daugiau mete-
oritų nebesurado. Pažymėta, kad 
ieškotojams ypač daug pagelbėjo 
ūkininkas Juozas Dilys. 

Pernai vasarą Andrioniškio kraš-
te surengtos ekspedicijos metu taip 
ir nepavyko surasti nei vieno mete-
orito gabalėlio. Nors po pirmosios 

Meteorito šventės dar prieš metus 
sužinoję, kad meteorito gabalas 
gali gulėti akmenų krūsnyse, gali 
būti įguldytas į akmenų krūvą dū-
minės pirties krosnyje, jo ieškojo 
nemažai apylinkės gyventojų.

Šilta žiema ir spalvoti 
paveikslėliai

Renginyje pažymėjau, kad kai 
krito meteoritas, buvo labai šal-
ta ir giedra, dangus žvaigždėtas, 
tarsi dundėjo griaustinis, o pa-
sak mačiusių, mėnulio formos 
krituolis, artėdamas prie žemės 
į mažų kibirkščiuojančių žvaigž-
delių spiečių suskilo. Lygiai prieš 
šimtą metų – 1925 metų vasaryje – 
oras toks pat, kaip ir šiemet buvęs. 
Kaip rašoma Troškūnų klebono 
Antano Pauliuko dienoraščiuose, 
šiomis dienomis lijęs lietus, sniego 
nebuvę, o klebonijos raštinėje virš 
rašomojo stalo praskriejęs kopūsti-
nis drugys, kuris paprastai atsiran-
da tik gegužyje.

Kazimieras Paškevičius savo 
užrašuose fiksavo dar šiltesnę 
žiemą buvus, mat kai kas vasario 
pradžioje žemę arė, o arklius uo-

dai ir musės puolė. Šiluose skruz-
dės ropinėjo, danguje vyturiai 
čiulbėjo. Tad jokio čia klimato 
atšilimo. Gal ir teisus prezidentas 
Donaldas Trumpas? 

Kartu trumpai aptarėme ir tą 
vakarą atvertos piešinių parodos 
„Spalvoti paveikslėliai“ istorinį 
kodą. Tai vis Šventosios pakran-
čių kaimų vaizdai: Nepriklau-
somybės paminklas Žaliojoje, 
Apaliūtės gryčia, Liudviko trobe-
lė, istorinis grietinės nugriebimo 
punkto Butėnuose namelis, alsią 
vasaros naktį stuobrio viršūnėje 
miegantis gandras, ties Andrio-
niškiu upėje nardantys žiobriai. 
Kiekviename jų užkoduota slypi 
nuostabi istorija ar visas veik ste-
buklingų istorijų rinkinys.

Svajonių Lietuvos ženklai

Serijos „Spingsulės knygynėlis“ 
knygelė „Svajonių Lietuvos žen-
klai“ išleista 2018 metais Lietuvos 
nepriklausomybės šimtmečio pro-
ga. Joje kaip ryškus 1918–1940 
metų ženklas yra pateikta ir An-
drioniškio bažnyčia, nors mies-
telyje yra ir daugiau to šviesiojo 
laikotarpio ženklų. Tai akmeninis 
arkinis tiltelis per Griežos upelį 
iš 1929 metų – tų pačių, kai krito 
meteoritas. Gal pavadinkim Mete-
orito tiltu ir paskubėkime jį įtraukti 
į ypač saugomų kultūros paminklų 
registrą. Juk to nepadarius, jau pora 
Andrioniškio senosios istorijos 
objektų pražuvo – XIX amžiaus 
senojo valsčiaus rūmas paslaptin-
gai sudegė, o 1910 metais statytą 
mokyklos didžiulį rūmą nupirko 
ir sugriovė viena versli menininkė. 
Didi netektis – juk kiek žmonių čia 
mokslo šviesą pažino, kaip svar-
bus krašto istorijai šis namas buvo, 
ir kaip miestelio urbanistinį planą 
jis lėmė.

Plačiau aptartos dvi senos foto-
grafijos. Pirmojoje – Andrioniš-
kio bažnyčios altoriaus kertinio 
akmens pašventinimo 1933 metais 
rugpjūčio 7 dieną – šv. Baltra-
miejaus atlaidų šventėje dalyviai: 
bažnyčios fundatorius inžinierius 
Pranas Markūnas, klebonas Ma-
tas Šermukšnis, statybose ypač 
pasižymėjęs Klemensas Zlatkus, 
barzdoti rusai – meistrai akmen-

tašiai nuo Zarasų, vargonininkas 
Aleksandras Papučka, aplinkinių 
parapijų klebonai, iš kurių pranciš-
kono abitu ir rūsčiau mąsliu veidu 
išsiskiria Troškūnų klebonas An-
tanas Butkevičius. Antrojoje nuo-
traukoje – maždaug 1939 metais 
šalia akmeninės bažnyčios sienos 
nusifotografavę kartu su klebonu 
veiklieji parapijos vyrai, tarp kurių 
ir pašto viršininkas Vladas Kiau-
levičius, ir Juozas Kaušpėdas, po 
daugelio metų grupę „Antis“ įkū-
rusio Algirdo Kaušpėdo senelis.

Daug smagių prisiminimų pažė-
rė susirinkusieji – kiek daug neuž-
rašytos istorijos žmonės atmintyje 
saugo. Programą labai paįvairino 
nuotaikingai gitara grojęs ir daina-
vęs bardas Algimantas Baronas iš 
Svėdasų. Pirmą kartą visuomenei 
buvo pristatytas ką tik išleistas jo 
autorinių dainų albumas „Tekan-
čios upės“. 

Pavėlavusių desantas

Suklaidintas penkių kairiojo 
Šventosios kranto pakrančių, Mic-
kūnų apylinkių gyventojų desantas 
pirmiausia nukeliavo į Troškūnus, 
o iki Andrioniškio atkako ir į bibli-
oteką įžengė jau baigiant ragauti 
„Meteorito sriubą“ ir besiskirstant. 
Didžios pagarbos romantikams 
sugautas, dar kartą „atkaliau“, nors 
šiek tiek sutrumpintą, bet gal net 
tobuliau, savo programą. Puikūs 
žmonės, tad labai naudingas ir 
reikalingas pakartojimas, kaip ir 
pasvarstymai – meteorito kritimo 
šimtmečio proga tikrai surengsime 
nematytą paslaptingojo kosmoso 
festivalį.

Meteoritu ir kitomis vakaro temomis susidomėjusių prigužėjo pilna Andrioniškio bibliotekos salė.  

Dar 1930 metais išleista knyga 
apie Andrioniškio meteoritą. 
Andrioniškio bibliotekos nuotr.  

„Meteorito sriubą“ vikriai seikėjo beveik meteorito kritimo epi-
centre Padvarninkų kaime gyvenantis, obuolių sūrius gaminan-
tis Mindaugas Balčiūnas ir bibliotekininkė Lina Vaišnytė. 

Grojo bei dainavo bardas Al-
gimantas Baronas.  


